
 
 

 
 
 

 
 

 
 

Dragi župljani, 

u ovom broju stavljamo naglasak na volontiranje. Volontirati mogu svi, mali i veliki, a 

doprinos zajednici je značajan. Volonitrati se može i u našoj župi, kao što mnogi već i 

čine, a njima se možeš priključiti i ti!  

Stoga donosimo razgovor s našom župljankom koja je svojim volontiranjem i 

angažmanom potaknula i mnoge druge da joj se priključe. Nadamo se ćete se nakon 

čitanja intervjua i sami odlučiti za volontiranje. 

 

„Radim najbolje što mogu, bez želje za naplatom, kako bih 

pomogla drugima.“ Majka Terezija 



27. NEDJELJA KROZ GODINU, 4. listopada 2015. 
EVANĐELJE: Mk 10, 2-16 
U ono vrijeme: Pristupe farizeji k Isusu pa 
ga upitaše: »Je li mužu dopušteno otpustiti 
ženu?« On im odgovori: »Što vam zapovjedi 
Mojsije?« Oni rekoše: »Mojsije je dopustio 
napisati otpusno pismo i – otpustiti.« A Isus 
će im: »Zbog okorjelosti srca vašega napisa 
vam on tu zapovijed. Od početka stvorenja 
muško i žensko stvori ih. Stoga će čovjek 
ostaviti oca i majku da prione uza svoju 
ženu; i dvoje njih bit će jedno tijelo. Tako 
više nisu dvoje, nego jedno tijelo. Što dakle 
Bog združi, čovjek neka ne rastavlja!« 
U kući su ga učenici ponovno o tome 
ispitivali. I reče im: »Tko otpusti svoju ženu 
pa se oženi drugom, čini prema prvoj 
preljub. I ako žena napusti svoga muža pa 
se uda za drugoga, čini preljub.« 
Donosili mu dječicu da ih se dotakne, a 
učenici im branili. Opazivši to, Isus se 
ozlovolji i reče im: »Pustite dječicu neka dolaze k meni; ne priječite im jer takvih je 
kraljevstvo Božje! Zaista, kažem vam, tko ne primi kraljevstva Božjega kao dijete, ne, u 
nj neće ući.« Nato ih zagrli pa ih blagoslivljaše polažući na njih ruke.  
 

 

Dragi prijatelju, sjećaš li se ono kad 
smo bili mali pa smo učili na 
vjeronauku kako su Adam i Eva 
sagriješili te ih je Bog izagnao iz raja? 
Kako je zmija lagala da je Bog lažac i 
da krije nešto od čovjeka te je čovjek 
jadan povjerovao da zbilja ima istine 
u tome, da Bog nije toliko dobar, da 
ljubomorno čuva svoju moć pred njim? 
Koliko smo puta crtali u bilježnicu tu 
sliku, kako Adam i Eva pognutih glava 
polugoli odlaze u nepoznato, a anđeo im prijeti da se ne vrate. Bog i izriče njihovu sudbinu, da 
će raditi mukotrpno, u muci donositi djecu, a zmija će im vrebati petu. Mislili smo da je to 
obična školska zadaća, razonoda kojom nas časna veseli jer smo joj došli na vjeronauk; voljeli 
smo te priče i crtarije ne misleći kako će nam se one duboko urezati u pamćenje i ne sluteći 



kako ih mi već unaprijed nosimo u sebi jer taj Adam i Eva, ta teško nošena djeca, kojoj zmija 
vreba petu – to smo mi i naša sudbina ovdje na zemlji. 
Nismo još u raju. Zajedno nedjeljom na svetoj misi često slušamo kako smo putujuća Crkva, na 
putu u nebo gdje nas čekaju naši dragi pokojni, zbor svetaca i anđela, Kraljica Neba i Presveto 
Trojstvo da u vječnosti, zauvijek oslobođeni nesigurnosti, muke i straha, zajedno slavimo svoju 
radost, postignuti cilj konačnoga dolaska u sigurnu domovinu, gdje neće biti progona i boli, 
brige za sutra, gdje se nećemo mučiti za kruh svagdašnji niti zaključavati vrata pred 
neprijateljem. Papa Franjo često u svojim nagovorima inzistira na tome da smo hodočasnici, 
neumorno zahtijeva hod, izlazak iz kuće, iz sigurnosti doma; otvaranje drugome, svakom 
čovjeku, jer svaki je čovjek putnik baš poput nas i svaki očekuje sigurnost i zaštitu, i onaj dobri i 
zli, i bezazleni i opasni. 
I eto sada izbjeglica. Putnici, umorni i gladni, odlučni po cijenu života svoga i svoje djece doći do 
cilja. Susreli smo se s njima na svome putovanju, u svome vlastitom hodu; oni izbjegli iz ratne 
zemlje, a i mi i oni izagnani iz spokoja neba. Nemamo istu vjeru, ista iskustva ni običaje, ne 
poznajemo se i jedni drugima možda smetamo: u određenoj mjeri mi njima na putu za 
ostvarenje njihova sna o miru i blagostanju, a oni nama u očuvanju našega mira i blagostanja. 
Ima među njima zlih i dobrih. Ima i među nama zlih i dobrih. A zajedničko nam je ovo – da smo i 
jedni i drugi putnici, i jedni i drugi željni spokoja, svatko na svoj način, u svojoj koži i sa svojom 
sudbinom. Zbog toga nema njih i nas, već smo sve to mi: ljudi na zemlji. 
Bojimo se i jedni i drugi. I jedni i drugi smatramo da imamo prava na vlastiti komad zemlje i 
spremni smo se za njega boriti. Spremni smo ošinuti riječju, a ako treba i gore. Bojimo se jedni 
drugih. 
Sjećaš li se, dragi prijatelju, kako smo odrastali i kako su se naši vjeroučitelji s vremenom usudili 
na drukčiji način govoriti nam o našoj vjeri? Nije više bilo crtanki ni pričica, nego je pred nas na 
satima vjeronauka došlo Evanđelje Isusa Krista: tvrda besjeda i radikalan govor. Nije prošla 
Isusova riječ, Isusovo čudo, crtica iz Njegova života, a da se mi nismo tada oduševili. S 
vremenom smo, međutim, ipak probrali od Isusa ono što nam se svidjelo: Njegov lijep izgled, 
Njegove ruke koje liječe, Njegovu nježnost i blagost prema grješniku te muku koju je podnio za 
nas. Izagnali smo pak iz svoje duše ono što nas je kod Isusa uznemirilo: „Onomu tko te udari po 
jednom obrazu pruži i drugi, i onomu tko ti otima gornju haljinu ne krati ni donje. Svakomu tko 
od tebe ište daji, a od onoga tko tvoje otima ne potražuj.“(Lk 6 , 29-31) 
Možda bismo ponovo trebali poći na vjeronauk. Naša vjera nije kompromis između naše i Božje 
volje, to je pokazao naš Gospodin Isus kad je poslušan do kraja volji Božjoj umro za nas na križu. 
Svaki dan gledamo svoj katolički kalendar, koji vrvi imenima svetaca koji su bez oklijevanja dali 
svoje živote za istinu Isusova evanđelja. Pokušajmo se ohrabriti, molimo usrdno za svoje 
ohrabrenje da nas ne vodi strah i nepovjerenje u Gospodina, da ne mislimo poput Adama i Eve 
da nam Bog nešto krije i da se neće pobrinuti za nas. Nemojmo povjerovati zmiji. Spokoj našim 
dušama donijet će samo Božja riječ, jer je ona istinita, i posluh Isusovim zapovijedima. Ne 
brinimo tjeskobno za zemaljsko bogatstvo, nego za to kako da primimo milost da bismo 
prihvatili priliku vršiti Božju zapovijed sa svojima bližnjima. Imajmo na umu da smo i sami 
putnici, izloženi i krhki, i da sve što imamo pripada samo Gospodinu, koji će sam odrediti kome 
će dati, a kome uzeti. 
Dobar je Gospodin. Neka nam se urežu u srce i riječi ohrabrenja našega Kardinala koje nam je 
uputio prije nekoliko dana po završetku svete mise na Zavjetnom hodočašću Zagrebačke 
nadbiskupije u Mariji Bistrici. Rekao je da će Bog uvijek biti uz nas, ali da i mi moramo biti uz 
Boga. Imajmo stoga u Boga povjerenja, pustimo Mu da On stiša oluju u našemu srcu, da svi 
skupa, mi koji smo svi izbjeglice i prognani, uspijemo naći put u Domovinu kojoj zajedno težimo. 



 

Volontiranje pruža veliku mogućnost djelovanja pojedinaca u raznim područjima 
života, a karakteriziraju ga solidarnost, dobrovoljnost i besplatno sudjelovanje u tim 
aktivnostima. Osobni razlozi za volontiranje mogu biti bezbrojni, no ono što je 
zajedničko svakom porivu za volontiranjem jest konačan doprinos zajednici. 
Naposljetku, volontiranjem oplemenjujemo cjelokupno društvo, izgrađujući čvrst 
temelj zajedništva. 
 

Jedna od brojnih ustanova kojima su prijeko 
potrebni volonteri jest i Specijalna bolnica za 
kronične bolesti dječje dobi u Gornjoj Bistri, koju 
ćemo predstaviti u intervjuu s našom aktivnom 
župljankom, gospođom Zlatom Kedžo.  
 

Mnogi nisu čuli za dječju bolnicu u Bistri ili o njoj 
znaju vrlo malo. Možete li ukratko objasniti 
kakav je to tip bolnice? 
To je bolnica za kronične bolesti dječje dobi u 
kojoj su smješteni najzahtjevniji pacijenti. Dakle 
djeca, ali i odrasli mladi ljudi koji trebaju 
cjelodnevnu njegu i pomoć. Riječ je uglavnom o 
cerebralnim bolestima nastalima zbog poteškoća 
pri porođaju, genetičkih faktora, ali i kao 
posljedica ovisnosti roditelja. 
 

Može se reći kako je bolnica posebna i po tome što se, osim na djelovanju 
medicinskog osoblja, umnogome temelji i na volontiranju. Što takvo volontiranje 
obuhvaća? 
Volontiranje je donijelo puno dobrobiti za djecu jer medicinsko osoblje ima puno posla, 
a volonteri su tu da im olakšaju i posvete što više pažnje djeci. Obuhvaća svaki oblik 
brige o djeci i odraslima, od prve njege ujutro, hranjenja, presvlačenja pa sve do 
provođenja slobodnog vremena s njima primjerice u šetnji i igri. Djeca imaju jednake 
potrebe kao i sva druga, a s obzirom na to da su u bolnici, veoma dobro reagiraju na 
svaki dodir, posvećenost i znak ljubavi i pažnje pa često uzvraćaju osmijehom ili 
kakvom drugom gestom. 
 

Postoje li ikakvi posebni uvjeti za volontere? 
Ne postoje. Na mrežnoj stranici bolnice (http://www.bolnica-bistra.hr) mogu se 
upoznati s više detalja. 
 

Nije važno činiti velike stvari, već male stvari s velikim srcem.  
           Majka Tereza 



Što biste savjetovali ljudima koji bi željeli početi volontirati, ali se možda zbog nekog 
neutemeljenog straha ne usude poduzeti taj korak? 
Savjetovala bih im da se jave meni i da ja s njima popričam, odem s njima prvi put ako 
je potrebno te im prenesem iskustva koja imam i predočim kako sam se osjećala prvi 
put. Kad čovjek krene, sve se posloži, samo ne treba imati strah. 
 

Trebaju li se potencijalni volonteri 
najaviti kome od nadležnog osoblja 
ili je dovoljno samo doći u bolnicu? 
Ako čovjek ide sam, dovoljno je doći, 
javiti se glavnoj sestri ili liječniku, koji 
će ga uputiti da gdje da si odjene 
kutu, dati mu potrebne informacije i 
reći za koje dijete bi se trebao brinuti. 
Na mrežnoj stranici može se naći 
upitnik za volontere koji se može 
ispuniti, a svakako je poželjno najaviti 
se ako je riječ o grupi.  
 

Postoje li određeni dani u tjednu ili termini kada je pomoć volontera potrebnija? 
Ne. Dobro je znati kada je smjena talijanskih grupa, koja obično bude vikendom, pa da 
između dviju grupa bolnica ne ostane bez volontera. Općenito je dobro da u svako 
vrijeme bude što više volontera jer to odmah znači i više djece koja će dobiti potrebnu 
pažnju, njegu i ljubav. 
 

Većinu volontera čine Talijani svih 
dobnih skupina. Što mislite, zašto je 
tako? 
Vjerujem da je to zato što su duboko 
ukorijenjeni u katoličkoj vjeri i imaju 
veoma veliku potrebu za 
pomaganjem. Oni dolaze iz kršćanske 
volonterske udruge koju je nekoć 
osnovao, tad još bogoslov, don 
Armano, ali ona okuplja sve ljude koji 
žele pružiti pomoć i izdvojiti svoje 
vrijeme bez obzira na vjersko 
opredjeljenje.  
 

Kako izgleda veliki volonterski ljetni kamp? 
To je prekrasan događaj, na kojem sudjeluju ljudi od 15 pa do 70 godina. Održava se 
desetak dana prije svetkovine Velike Gospe, a zahvaljujući pojedinim našim 
volonterima, uz Talijane, za njega saznaje i sve veći broj volontera iz Hrvatske i BiH, 
čime se osvijestila potreba za volontiranjem. Ljudi donesu šatore, kampiraju oko 



bolnice; kuhinju organiziraju Talijani te se svakodnevno slavi sveta misa. Uz druženje i 
upoznavanje s novim volonterima, to je i svojevrsna duhovna obnova, a u plemenitu 
radu s djecom radi se na zajedničkom posvećivanju.  
 

Osim volontiranja, na koji se još način može pomoći? 
Svakako se može pomoći materijalnom donacijom – ili u obliku novčane potpore, ili 
doniranjem potrepština poput odjeće, obuće i hrane. Popisi najnužnijeg uvijek se 
objavljuju na mrežnoj stranici. 
 

Za kraj, kakva su Vaša osobna iskustva? 
Moja iskustva su prekrasna. Čovjek kreće s ciljem da pomogne djeci, ali na kraju shvati 
da više mi dobivamo od djece. Svaki njihov osmijeh, dodir, nova riječ koju nauče 
potpuno vas ostave ganutima i ne možete dočekati iduće druženje. 
 

Volontiranje je način kojim se možemo izdignuti iz sebičnosti svakidašnjice, samo 
treba zakoračiti u taj predivan svijet pružanja ljubavi i poštovanja prema potrebitima. 
 

 

Ljubav prema voljenoj osobi putovanje je koje zahtijeva trud, potporu, strpljenje, 
dobrotu, razumijevanje, opraštanje. Bez ljubavi postajemo bezdušni, sebični i na kraju 
ogorčeni i na same sebe, bez utjehe koju može pružiti samo osoba koja voli.  
Ženidba je nekako postala bezvrijedna u današnjem svijetu slobodnjačkoga života. Što 
je tomu uzrok? Možda nepopustljivost u stavovima ili nedostatak milosrdnosti, 
suosjećanja, interesa za druge (jer ipak je čovjek najvažniji sebi), možda pomanjkanje 
vjere u Boga i onu istinsku dobrotu na koju nas upućuje? Ako je tako, nije čudno što je 
čin ženidbe danas najčešće samo obred pokazivanja pred drugima koji se može 
prekinuti u bilo kojem trenutku i bez razmišljanja o posljedicama. Mladi često 
pristupaju sakramentu ženidbe nepripremljeni za plime i oseke koje im život u bračnoj 
zajednici sprema. Smatraju brak tek papirom koji ih obvezuje, raskidivom vezom u 
slučaju da ne „pronađu“ jedno drugo, a zaboravljaju da uzajamno prihvaćanje 
zahtijeva puno truda i davanja, ne samo primanja.  
Ženidba je sveti znak Božje ljubavi i povjerenja. Bit te svetosti proizlazi iz Isusovih riječi 
farizejima: „Od početka stvorenja muško i žensko stvori ih. Stoga će čovjek ostaviti oca 
i majku da prione uza svoju ženu; i dvoje njih bit će jedno tijelo. Tako više nisu dvoje, 
nego jedno tijelo. Što dakle Bog združi, čovjek neka ne rastavlja!“ Navješćuje da je 
braku potrebno vratiti dostojanstvo i zaštititi ga od sebičnosti i obmana. 
Nije lako trpjeti ljude oko sebe. Svatko ima svoju osobnost, svoje „mušice“, svoja 
htijenja i potrebe. Ipak, odlukom o prihvaćanju druge osobe u svome životu dajemo 
obećanje Bogu da ćemo iskreno i predano voljeti te brinuti o toj osobi i u dobru i u zlu 
do samoga svršetka. Na naše obećanje Bog spušta svoj blagoslov i milost. To je Njegov 
dar. No kako sačuvati taj dar za cijeli život? Jesu li vjera i zajednička molitva dovoljne ili 
čovjek ipak treba puno više raditi na sebi da bi prihvatio jednu osobu i istinski ju volio? 



Previše je danas ljudi koji nisu uspjeli sačuvati Božji dar. Možda ne svojom krivnjom. 
Ostavljeni su, prevareni, zlostavljani, odbačeni. Iscrpljeni od pokušaja da spase svoj 
brak, da shvate što je uzrokovalo oluju u njihovu životu i potopilo brod kojim su 
zajednički plovili. I s pitanjem: Kako dalje? Ipak, ostajući u predanoj vjeri, nastavljaju 
živjeti za svoju djecu, podnose žrtvu samačkoga života, mole za milost opraštanja 
onima koji su ih iznevjerili. I uzdaju se u Boga...    
 

 

Pred nama je mjesec listopad, koji je kao i 
svibanj posvećen Majci Božjoj i pobožnosti 
krunice. Sedmoga listopada slavi se blagdan 
Blažene Djevice Marije od Krunice. 
Pobožnost označava sabranost i predanje 
Bogu u molitvi, no to je i zajednički oblik 
molitve koji nije uvijek liturgijski, nego je više 
„narodnog“, odnosno pučkog oblika. U tom 
obliku pučke molitve okupljeni vjernici kako 
molitvom tako i svojim ponašanjem 
(klečanjem, naklonima...) veličaju i štuju Boga. 
Najčešće se tijekom listopadskih pobožnosti 
moli krunica i pjevaju se litanije Blaženoj 
Djevici Mariji uz pripadne molitve. Krunica je 
jednostavna, satkana od temeljnih molitava 
naše vjere: Apostolsko vjerovanje, Oče naš i 
Zdravo Marijo. U taj niz molitava utkana je i 
molitva kojom slavimo Presveto Trojstvo, 
utkana su razmišljanja o muci i smrti na križu našega Spasitelja, Uskrsnuću i vječnoj 
proslavi Sina Božjega, te dolasku Duha Svetoga. 
 

Kao i svake godine, u našoj će se župi tijekom listopadskih pobožnosti pola sata prije 
svete mise moliti krunica. 
 

 

Kao dio promocije volonterstva i projekta 
„72 sata bez kompromisa„ u zagrebačkom 
parku Zrinjevac u subotu 3. listopada u 
11:15h priređuje se najavni događaj na 
kojem će se pokazati što će to sve mladi 
raditi tijekom volonterskog projekta 
sredinom listopada. Saznajte što vas očekuje 
u akcijama koje se organiziraju! 
(www.72sata.hr) 



Radno vrijeme župnoga ureda: od utorka do petka: 9-11; 17-19h  

Svete mise: nedjeljom u 7:30, 9:30, 11, 12:30, 18:30  

        radnim danom u 7:30 i 18:30 (ponedjeljkom nema svete mise u 7:30)  

Klanjanje: svakoga četvrtka nakon večernje svete mise  

Večernja molitva časoslova: tijekom večernje svete mise utorkom i petkom  

Sakrament ispovijedi: svake nedjelje tijekom svetih misa  

Marijina legija ima redovite sastanke utorkom u 17h  

Susreti mladih: petkom u 20:30h 

Ministrantski sastanci: subotom u 10:30h 

Kateheze prvopričesnika i krizmanika: možete pogledati na našoj web-stranici 

i oglasnoj ploči u crkvi 
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Listić izdaje: Župa Uznesenja Blažene Djevice Marije – Stenjevec  
Stenjevec 9, 10090 Zagreb – Susedgrad 
Tel. i faks: (01) 3732-729; mob: 099/4469-166 
E-mail: gospastenjevecka@inet.hr 
Web: www.gospastenjevecka.hr 
Župnik: preč. Vjekoslav Meštrić 
Listić uređuju: Neven Škrlec, Petra Bičanić, Petra Veršec, Ivan Fedor, Filip Fišić, Trpmir Stary, 
Ksenija Čičak 
Lektor: Jelena Ucović 

         
      SUSRETI MLADIH  
 

Pozivamo sve mlade, srednjoškolce, 
studente i radničku mladež, koji žele 
rasti u vjeri, ali i međusobno se družiti 
na kateheze petkom u 20:30 sati. 
 

ĂTEBI PJEVAMO MAJKO NAĠAñ 
 
 

Najavljujemo koncert pod nazivom „Tebi pjevamo Majko naša" u nedjelju 18. listopada u 
19.30h, a to je 5. koncert marijanskih pjesama naših župnih zborova. 
 


